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ANSLAG/BEVIS  Kommunstyrelsen 2021-10-27 §§ 308-342 

Justeringen har tillkännagivits genom anslag på kommunens anslagstavla 

Datum när anslaget sätts upp   Datum när anslaget tas ner   

2021-11-02 

Förvaringsplats för protokoll 

  2021-11-24 

Kommunhuset Finspång 

  

Plats och tid: 
 

Sessionssalen, den 27 oktober 2021, kl. 13:00-15:45 

Beslutande: Bertil Senestad (S) ersätter Ulrika Jeansson (S) 
Hugo Andersson (C) 
Inge Jacobsson (M) 
Frida Granath (S) 
Jonny Persson (S) 
Britt-Marie Jahrl (S) ersätter Jan-Erik Heintze (S) 
Kristin Andersson (KD) 
Ralf Kronholm (M) ersätter Carl-Gustaf Mörner (M) 
Torgny Maurer (SD) 
Kai Hallgren (SD) 
Stefan Carlsson (V) 
 

Ersättare: Patrik Karlsson (S) ej närvarande 
Josefina Leo (S) ej närvarande 
Kristin Yderfors (C) ej närvarande 
Marie Johansson (KD) ej närvarande 

Mikael Wallin (L) 
Nathalie Pettersson (SD) 
Sven-Inge Eriksson (SD) ej närvarande 
Ingrid Westlund (V) ej närvarande 

 

Övriga 
deltagare: 

 
Monica Brodén (MP) insynsplats, Berit Martinsson (S) ordf. KF, Johan Malmberg 
kommundir, Maria Forneman kommunsekr, Magnus Ekenblom VD Curt Nicolin 
Gymnasium AB, Matilda Hansson, Niclas Ebermark Östgötatrafiken, Martin Tollén, 
Michael Cornell, Jan Owe-Larsson Region Östergötland, Christofer Dahlén 
Finspångs Tekniska Verk AB, Nathan Habarugira praktikant. 
Övriga chefer och handläggare: A-C Ahl Vallgren, Kristina Langfos, Maria Samson, 
Helén Wallman, Carina Storm, Helene From, Magnus Pirholt, Madelene Lundén, 
Fredrik Björkman, Annica Ottosson, Åsa Karlsson, Josefin Linde Axelsson, Lina 
Alm, Therese Källholm 
 

Justering: Kommunstyrelsens kontor, måndag 1 november kl. 13.00 
 
Underskrifter: 

 
Sekreterare 

 
_______________________________ 
Maria Forneman 

 
Paragraf 

 
308 - 342 

 
Ordförande 

 
__________________________________________________________ 
Hugo Andersson (C) 

 
Justerare 

 
__________________________________________________________ 
Jonny Persson (S) 
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Innehållsförteckning 

 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 2021-§ 308 
  
Skattesats 2022 2021-§ 309 
  
Strategisk plan 2022-2024 och budget 2022 2021-§ 310 
  
Svar på motion Integrationsplikt i Finspång kommun 2021-§ 311 
  
Subventionerade hyror, bostad med särskild service LSS 2021-§ 312 
  
Utökat verksamhetsområde för kommunalt VA - Bränntorp 2021-§ 313 
  
e-förslag: multiskidbana Grosvad 2021-§ 314 
  
Medborgarförslag - öppna en fritidsgård vid Hårstorp 2021-§ 315 
  
Ansökan digitaliseringsmedel – modernisera och digitalisera 
undervisning i kulturskolan 

2021-§ 316 

  
Månadsrapport internkontroll sektor samhällsbyggnad 
november 2021 

2021-§ 317 

  
Redovisning hösten 2021 av motioner, e-förslag och 
medborgarförslag som inte är färdigbehandlade  

2021-§ 318 

  
Utvecklingsmedel för digitalisering – trådlöst nätverk (wifi) i 
gruppbostäder 

2021-§ 319 

  
Ansökan investeringsmedel för digitalisering - SmartLocker till 
biblioteket    

2021-§ 320 

  
Utökad finansrapport tertial 2 2021 2021-§ 321 
  
Rapportering investeringar tertial 2 2021 2021-§ 322 
  
Bolagsstyrningsrapport 2020 FFIA 2021-§ 323 
  
Bolagsstyrningsrapport 2020, Vallonbygden AB  2021-§ 324 
  
Bolagsstyrningsrapport 2020, Finet AB 2021-§ 325 
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Bolagsstyrningsrapport 2020, Finspångs Tekniska Verk AB 2021-§ 326 
  
Taxor 2022 för vatten och avlopp och avfallshantering samt 
övriga taxor Finspångs Tekniska Verk AB 

2021-§ 327 

  
Slutredovisning av investeringsmedgivande projekt skatepark 2021-§ 328 
  
Användning av medel för undersökningar nedströms Rejmyre 
glasbruk 

2021-§ 329 

  
Investeringsmedgivande- Nytt hållplatsläge Skatglädjen- 
Hårstorp 

2021-§ 330 

  
Investeringsmedgivande - nytt hållplatsläge Storängsskolan 
samt ändrat genomförande nytt hållplatsläge Gröna vägen 

2021-§ 331 

  
Svar på medborgarförslag - ålanpassning av vattenkraftverk i 
Finspång 

2021-§ 332 

  
Svar på medborgarförslag - Café och industrimuseum i 
stationshuset, park och promenadstråk längs Skuten 

2021-§ 333 

  
Svar på e-förslag - farthinder och övergångsställen på 
Torstorpsvägen 

2021-§ 334 

  
Svar på e-förslag - Utveckling av stationsområdet 2021-§ 335 
  
Medborgarförslag - Gör om stationshuset till en restaurang- och 
hotellutbildning 

2021-§ 336 

  
Motion - Frivillighet när det gäller delade turer 2021-§ 337 
  
Medborgarförslag - Sluta att använda ordet brukare om äldre 
personer 

2021-§ 338 

  
Förlänga innevarande programperiod Leader Folkungaland 2021-§ 339 
  
Informationsärenden 2021-§ 340 
  
Att anmälda delegeringsbeslut läggs till handlingarna 2021-§ 341 
  
Delgivningar 2021-§ 342 
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2021-§ 308 
 
Fastställande av föredragningslistans innehåll 
 

Kommunstyrelsens beslut 
 

1. Att fastställa föredragningslistans innehåll 
- - - - - 
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2021-§ 309   Dnr: KS.2021.0941 
 
Skattesats 2022 

Beskrivning av ärendet 
Enligt kommunallagen har kommunstyrelsen att ta ställning till skattesatsen för 
år 2022 innan oktober månads utgång och kommunfullmäktige har sedan att ta 
ställning till skattesatsen före november månads utgång.  
Förvaltningens förslag är att skattesatsen lämnas oförändrad på 22:15 per 
skattekrona för 2022.  
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att den kommunala skattesatsen för 2022 fastställs till 22:15 per 
skattekrona 

 
- - - - - 
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2021-§ 310   Dnr: KS.2021.0475 
 
Strategisk plan 2022-2024 och budget 2022 

Beskrivning av ärendet 
Föreligger förslag till strategisk plan 2022-2024 och budget 2022. (Dnr 
KS.2021.0475) 
 

Yrkanden 
Hugo Andersson (C) yrkar bifall till S, C och KD:s förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att M, V och SD ej deltar i beslutet. 
Ordföranden konstaterar då att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunstyrelsen beslutar enligt detta. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  
 

1. Att anta förslaget till budget år 2022 och strategisk plan 2022-2024.  
 
Investeringar: 

2. Att fastställa investeringsbudgeten för år 2022 till 169,75 miljoner kronor 
och att 104,75 miljoner kronor av dessa finansieras genom en utökad 
låneram. 

3. Att kommunstyrelsen under år 2022 har rätt att omsätta lån, det vill säga 
låna upp motsvarande de lån som förfaller till betalning under år 2022. 

4. Att fastställa fördelningen på anslagsområden i investeringsbudgeten 
2022. 

5. Att fastställa investeringsvolymen till 169,75 miljoner för 2022,  
297,25 miljoner för 2023 samt 340,25 miljoner för 2024.  

6. Att delegera till kommunstyrelsen att besluta om fördelning av 
investeringsbudgeten till enskilda projekt upp till 10 miljoner kronor 
inom respektive anslagsområde.  
 
Koncernen: 

7. Att kommunkoncernens låneram uppgår till 1 600 miljoner kronor.  
8. Att kommunstyrelsen har rätt att nyupplåna upp till ovan beslutat 

låneram.  
 

Verksamheten: 
9. Att avsätta medel för Landsbygdsatsning med 500tkr per år för åren 2022 

och 2023. Anslag till kommungemensamma kostnader. 



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 7 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

10. Att avsätta omställningsmedel med 1 000 tkr 2022 och med 1 500 tkr från 
och med 2023. Anslag till kommungemensamma kostnader.  

11. Att avsätta medel för Avtal 80-90-100 med 500tkr per år från och med 
2022. Anslag till kommungemensamma kostnader. 

12. Att avsätta medel för UFAS, Unga Finspångsbor i arbete och studier,  
med 1 300 tkr år 2022, 1 300 tkr år 2023 samt 975tkr 2024. Anslag till 
sektor social omsorg. 

13. Att avsätta medel för borttagande av ofrivilliga delade turer med 6 000 
tkr år 2022, 6 000 tkr år 2023 samt 3 000 tkr år 2024. Anslag till 
kommungemensamma kostnader. 

14. Att avsätta medel för högriskhelger för ungdomar med 200 tkr per år från 
och med 2022. Anslag till kommungemensamma kostnader. 

15. Att avsätta medel för en bygglovstjänst (1,0 årsarbetare) med 700 tkr från 
och med 2022. Anslag sektor samhällsbyggnad. 

16. Att avsätta medel för en mark och exploateringstjänst med 700 tkr från 
och med 2022. Anslag sektor samhällsbyggnad. 

17. Att från och med 2022 avsätta 50 tkr för Drift GC-väg. Anslag till sektor 
samhällsbyggnad. 

18. Att avsätta medel för särskild satsning på kompetensutveckling av 
pedagoger inom grundskolan för att öka läsförmågan med 2 000 tkr för 
2022. Anslag sektor utbildning.  

19. Att avsätta medel till ”Samverkan för bästa skola” med 1 000 tkr för 
2022,  
1 000 tkr för 2023 och 1 000 tkr för 2024. Anslag sektor utbildning.  

20. Att utöka medel till följd av valår med 295 tkr för år 2022. Anslag till 
valnämnden. 

21. Att från och med 2022 upphäva tidigare beslut om medel för 
Äldresatsningen. Satsningen sker från och med 2022 genom att 
sektorerna själva söker statsbidraget för äldre. 

 
Deltar ej i beslutet 
Inge Jacobsson (M), Ralf Kronholm (M), Stefan Carlsson (V), Torgny Maurer 
(SD) och Kai Hallgren (SD) deltar inte i beslutet. 
- - - - - 
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2021-§ 311   Dnr: KS.2021.0452 
 
Svar på motion Integrationsplikt i Finspång kommun 

Beskrivning av ärendet 
Sverigedemokraterna har lagt förslag om att införa integrationsplikt genom att 
ställa tydliga krav för nyanlända. Ett prov efter avslutad kurs ska säkerställa att 
målet av kursen har uppnåtts. Detta för att nyanlända ska ha möjlighet att bli en 
del av Finspångs kommun. 
Sverigedemokraterna lyfter upp två områden som enligt de inte ger förväntade 
resultat i Finspångs kommun, samhällsorientering och SFI. 
 
Samhällsorienteringen är en lagstadgad utbildningsinsats på modersmål i 
dialogform. Enligt lagen (2013:156) om samhällsorientering för vissa nyanlända 
invandrare är kommunerna skyldiga att erbjuda samhällsorientering på 
modersmål minst 100 timmar till nyanlända personer i ålder mellan 18 och 64 år. 
SO ska ges under första etableringsåret (förordningen 2010:1138). 
 
Svenska för invandrare, SFI följer Vuxenutbildningens läroplan och de 
grundläggande värden som skollagen (2010:800) anger. Svenska för invandrare, 
SFI har en egen kursplan där mål och olika studievägar beskrivs. 
Vuxenutbildningens uppdrag är att förmedla kunskaper och stödja elever så de 
kan både arbeta och verka i samhället (Skolverket, Läroplan vuxenutbildning). 
 
Utifrån den lagstiftning som råder idag, uppfyller Finspångs kommun både 
utbildnings- och integrationsinsatser. Hänvisning till bilaga; Faktaunderlag. 
De insatser som Finspångs kommun ger i form av samhällsorientering och SFI 
anser vi att det inte finns behov att införa integrationsplikt.  
 
Yrkanden 
Torgny Maurer (SD), med instämmande av Kai Hallgren (SD), yrkar bifall till 
motionen. 
 
Hugo Andersson (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot 
varandra. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Hugo Anderssons (C) yrkande 
att bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse motionen besvarad  
Reservation 
Torgny Maurer och Kai Hallgren (båda SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Torgny Maurers (SD) yrkande att bifalla motionen. 
- - - - - 
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2021-§ 312   Dnr: KS.2021.0264 
 
Subventionerade hyror, bostad med särskild service LSS 

Beskrivning av ärendet 
Finspångs kommun driver idag sex gruppbostäder och sex servicebostäder i egen 
regi för individer som har beslut om bostad med särskild service enligt lagen om 
stöd och service till vissa funktionshindrade 9 § 9 LSS. I insatsen ingår boende 
och hjälp med omvårdnad utifrån individens behov. 
  
Finspångs kommun har behov av att ta fram en modell för hyressättningen inom 
bostad med särskild service för att den enskilde inte ska utsättas för 
merkostnader. 
 
Syftet med LSS är att garantera individer med omfattande och varaktiga 
funktionsnedsättningar en starkare ställning i samhället och möjlighet att leva ett 
självständigt liv. Den enskilde ska tillförsäkras goda levnadsvillkor 7 § LSS. 
 
En viktig del i LSS lagen är att individer som har beslut om LSS insatser inte ska 
få merkostnader på grund av sin funktionsnedsättning 19 §. Den enskilde ska ha 
tillräckligt med pengar över för övriga utgifter. Då Finspångs kommun står inför 
en nybyggnation av två gruppbostäder kan det komma att bli problematiskt att 
leva upp till lagens intentioner. Detta eftersom nyproduktion av bostäder har 
högre kvadratmeterkostnad. Kvadratmeterkostnaden i sin tur genererar den 
aktuella hyran för den enskilde individen utifrån dagens modell. De individer 
som har beslut om bostad med särskild service 9 § 9 LSS riskerar därmed att 
hamna i ekonomiskt utanförskap. 
 
Gemensamt för de flesta kommuner som utgör underlag för sektorns 
omvärldsbevakning i frågan är att de har ambitionen att motverka merkostnader 
för målgruppen och därmed bidra till att minska ett ekonomiskt utanförskap. Ett 
ställningstagande som saknas i Finspångs kommun. 
 
Funktionshinder 

− Höjd garantinivå i sjukersättningen och aktivitetsersättningen från och 
med den 1 januari 2022. Den som har hel garantiersättning och har fyllt 
30 år får idag 10 036 kronor före skatt i månaden i sjukersättning. 
Förslaget innebär att personer med hel sjukersättning och 
aktivitetsersättning i form av garantiersättning får drygt 1 000 kronor mer 
i garantiersättning per månad. Garantinivån höjs med 0,25 prisbasbelopp.  

− Höjt bostadstillägg för personer med sjukersättning och 
aktivitetsersättning. Bostadskostnadstaket höjs till 7 500 kr för ogifta och 
3 750 kronor för gifta och samboende. Därmed blir bostadskostnadstaket 
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i bostadstillägget detsamma för personer med sjukersättning eller 
aktivitetsersättning som för pensionärer.  

− Staten avser att ge Socialstyrelsen i uppdrag att titta på möjligheterna för 
ett nationellt kompetenscentrum inom funktionsnedsättningsområdet.  

 
 
Yrkande 
Kristin Andersson (KD) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut och att 
kommunstyrelsen beslutar enligt detta. 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att framtaget dokument, Subventionering av hyror för bostäder med särskild 

service LSS, fastställs. 
2.  Att ett maxtak på 7500 kr/månad införs för hyra inom bostad med särskild 

service 9 § 9 LSS.  
3. Att maxtaket följer den generella hyreshöjningen i allmännyttan. 
4. Att hyran för den enskilde ska inkludera hyra för gemensamhetsutrymme 

utifrån föreslagen princip. 
 

- - - - - 
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2021-§ 313   Dnr: KS.2021.0887 
 
Utökat verksamhetsområde för kommunalt VA - Bränntorp 

Beskrivning av ärendet 
I VA-planen som antagits av kommunfullmäktige 2017-10-25 utpekas Bränntorp 
som en bebyggelsegrupp som ska ha VA-försörjning i kommunal regi. Bränntorp 
finns även med i femårsplanen för åtgärder inom befintliga bebyggelsegrupper.  
Parallellt pågår framtagande av ny detaljplan för Bränntorp med syfte att 
modernisera planbestämmelserna och utöka byggrätterna. Kommunalt VA är en 
viktig förutsättning för genomförandet av planen. I detaljplanearbetet kommer 
det även genomföras en dagvattenutredning. 
Enligt lagen om allmänna vattentjänster (SFS 2006:412)(LAV) ska beslut om 
nya verksamhetsområden för den allmänna vatten- och avloppsanläggningen tas 
av kommunfullmäktige. Enligt detta beslut utökas det kommunala 
verksamhetsområdet för vatten och spillvatten med fastigheter i Bränntorp enligt 
bifogade bilagor.  
Bakgrund 
Bränntorp är kommunens största bebyggelsegrupp som inte ingår i 
verksamhetsområde för kommunalt vatten och avlopp. I området finns 307 
fastigheter varav 305 är bebyggda. Fastigheterna används både som 
fritidsbostäder och som permanentbostäder. Bebyggelsen bedöms omfattas av 
kommunens skyldighet att ordna vattenförsörjning eller avlopp i ett större 
sammanhang enligt 6 § i LAV.  
Ursprunglig VA-standard på 1970-talet var enklare och planerad för 
fritidsbostäder. De flesta fastigheterna hade vatten från gemensam vattentäkt 
med sommarvatten och enklare avlopp för bad-, disk och tvättvatten (bdt-
avlopp). Med åren har belastningen och VA-standarden ökat. Vid kommunens 
inventering 2004-2008 fanns 134 hus med wc-avlopp och 132 hus med egen 
borrad brunn. Så gott som alla avloppsanläggningarna för bdt-avlopp är äldre 
och har bedömts bristfälliga vid tillsyn. Det är även svåra förutsättningar att 
anlägga enskilda avlopp med närhet till berg och grundvatten samt svårt att 
uppnå skyddsavstånd mellan avloppsanläggningar och vattentäkter. Vilket 
innebär betydande miljö- och hälsoskyddsrisker.  
I VA-planen har kommunen prioriterat bebyggelsegrupper där kommunen har ett 
ansvar för VA-försörjning. Bränntorp har prioriterats högt utifrån behov av VA-
åtgärd och ny detaljplan samt utveckling av bebyggelse.  
Lagstiftning och ansvar 
Kommunen har enligt 6 § LAV långtgående skyldighet att ordna 
vattenförsörjning eller avlopp (vattentjänster) för befintlig eller blivande 
bebyggelse. För att kommunen ska vara skyldig att beslut om 
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verksamhetsområde och ordna med VA-försörjningen behöver följande två 
kriterier att vara uppfyllda:  
· att bebyggelsen utgör ett större sammanhang och  
· att vattentjänsten behövs för skydd av människors hälsa eller miljön  
Det finns ingen exakt angivelse för vad ett större sammanhang är, men utifrån 
praxis och vägledning anses att 20 till 30 fastigheter utgör ett större 
sammanhang.  
Det är kommunen som är skyldig att inrätta verksamhetsområden för VA utifrån 
LAV, och VA-huvudmannen är skyldig att se till att en VA-anläggning kommer 
på plats. 
Ett verksamhetsområde är geografiskt avgränsat, och inom detta område gäller 
LAV, taxan för vatten, dagvatten och spillvatten samt ”Allmänna bestämmelser 
för brukande av den allmänna vatten- och avloppsanläggningen” (ABVA). 
Verksamhetsområdet styr vilka skyldigheter och rättigheter kunden och 
huvudmannen har. Enligt LAV ska beslut om utökat verksamhetsområde tas av 
kommunfullmäktige. Kommunfullmäktige ska även besluta om vad som ska 
erbjudas inom ett verksamhetsområde. En del verksamhetsområden innefattar 
endast vatten och spillvatten medan andra även innefattar dagvatten. 
Beredning 
Kommunens beslut om vilken bebyggelse som ska ingå i verksamhetsområde för 
VA är ett strategiskt beslut som får betydande konsekvenser. Förslaget bereds 
därför i en förvaltningsövergripande VA-grupp där planeringsenheten, bygg- och 
miljöenheten och VA-huvudmannen ingår. Förslaget förankras även i VA-
styrgrupp med samhällsbyggnadschef och vd för Finspångs tekniska verk. 
Avgränsning 
Utifrån uppgifter om nuvarande vatten- och avloppsförsörjning i området 
bedöms det finnas behov av både vatten och spillvatten. Dagvatten från fastighet 
och gata ingår inte, utan bedöms kunna hanteras lokalt. 
Ekonomiska konsekvenser 
Fastighetsägarna är avgiftsskyldiga för den eller de vattentjänster som 
verksamhetsområdet där fastigheten eller småhusenheten ligger innefattar. 
Huvudmannen är skyldig att ordna med de vattentjänster som 
verksamhetsområdet innefattar. Investeringen bedöms täckas av fastigheternas 
anläggningsavgift.  
Inom området finns endast ett fåtal avloppsanläggningar som bedöms vara 
aktuella för ekonomisk ersättning för onyttiggjord anläggning. 
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2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att fastställa utökat verksamhetsområde i Bränntorp enligt bilagor i 
ärendet för: 

• Vatten 
• Spillvatten 

 
- - - - - 
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2021-§ 314   Dnr: KS.2020.1226 
 
e-förslag: multiskidbana Grosvad 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag inkom i november 2020 där förslagsställaren föreslår kommunen att 
utveckla Finspång och Grosvad genom att bygga en multiskidbana. En 
multiskidbana är, enligt beskrivning i e-förslaget, en asfalterad naturled. Det 
lämnas flera exempel på andra kommuner där liknande projekt har genomförts.  
 
Förslaget är väl förankrat i strategiska dokument som exempelvis Länsstyrelsen i 
Östergötlands regionala strategi för att nå friluftslivsmålen i Östergötland 2020-
2030. Förslaget pekar på olika fördelar en multiskidbana skulle ge för att främja 
den social hållbarhet av det tätortsnära friluftslivet i Finspång som exempelvis 
ökad tillgänglighet och inkludering.  
 
Grosvadsområdet är ett strategiskt värdefullt område i Finspångs kommun och 
utvecklingen av området är ett viktigt uppdrag inom förvaltningen. Det är av stor 
vikt att alla kommunens medborgare kan ta del av kommunens friluftsutbud, 
förslagsställarens förslag skulle göra Grosvadsområdet mer 
tillgänglighetsanpassat. Förvaltningen har försökt nå förslagsställaren via e-mail 
och telefon men det har inte varit möjligt att nå förslagsställaren för vidare 
diskussion om e-förslaget.  
 
Med detta som bakgrund föreslås att e-förslaget tas med i det fortsatta 
utvecklingsarbetet med området och att e-förslaget därmed anses besvarat. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  
 

1. Att anse e-förslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

- - - - - 
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2021-§ 315   Dnr: KS.2021.0459 
 
Medborgarförslag - öppna en fritidsgård vid Hårstorp 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag lämnades in i april 2021 där kommunen föreslås att öppna 
en ny fritidsgård på Hårstorp.  
 
Förslagsställarna visar på behovet av en fritidsgård i den östra delen av Finspång 
och menar att många ungdomar inte har möjlighet att ta sig till den nuvarande 
fritidsgården Hörnan i kulturhuset. De beskriver vikten av en till fritidsgård för 
att stärka preventiva faktorer och överbrygga sociala barriärer. Förslagsställarna 
menar att effekten av pandemin, och den isolering som det har inneburit, har ökat 
behovet av en till fritidsgård. De beskriver vidare att Hårstorp redan är en plats 
där det rör sig många ungdomar och att det därför är en lämplig plats för 
fritidsgården. En av förslagsställarna underströk vid samtal med kommunens 
fritidsutvecklare att det geografiska avståndet är det största hindret för ungdomar 
på den östra sidan av Finspång för att ta del av utbudet på den nuvarande 
fritidsgården Hörnan.  
 
Kulturhuset arbetar för tillfället tillsammans med Kansli- och 
utvecklingsavdelningen med ett uppdrag att utveckla fritidsverksamheten för 
barn och unga i åldrarna 13-19 år. I uppdraget ingår att utreda behovet av 
fritidsgård och hur en utveckling av fritidsgårdsverksamheten skulle kunna se ut. 
Barnrättsperspektivet och vikten av att lyssna in kommunens unga i det arbetat är 
starkt. Medborgarförslaget att öppna en fritidsgård vid Hårstorp ses därför som 
en stor tillgång i det arbetet. Med detta som bakgrund föreslås att 
medborgarförslaget inkluderas i det fortsatta utvecklingsarbetet av 
fritidsverksamheten inom förvaltningen och att medborgarförslaget därmed anses 
besvarat.  
 
Yrkanden 
Stefan Carlsson (V) yrkar att medborgarförslaget bifalles istället för att anse det 
besvarat. 
 
Frida Granath (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och ställer dem mot 
varandra. 
Ordföranden finner att kommunstyrelsen bifaller Frida Granaths (S) yrkande att 
bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  
 

1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställarna beslutet 

- - - - - 
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2021-§ 316   Dnr: KS.2021.0893 
 
Ansökan digitaliseringsmedel – modernisera och digitalisera 
undervisning i kulturskolan 

Beskrivning av ärendet 
Investeringsmedel för digitalisering är avsatta i kommunfullmäktiges beslutade 
årsbudget. Ansökta utvecklingsmedel måste användas under innevarande år. 
Kommunstyrelsen beslutar i varje enskild ansökan om utvecklingsmedel ska 
beviljas.  
 
Kulturskolan behöver möta upp framtiden och modernisera och digitalisera 
undervisningen. Målet är att fler barn och unga ska få tillgång till modern teknik 
och att undervisningen kan ske i större grupper för ökad effektivisering. I första 
steget vill vi bygga upp en modern trumstudio och modernisera vår 
inspelningsstudio där vi bedriver vår musikproduktionsutbildning. 
Vad gäller trumstudion så finns det många fördelar. Till att börja med kommer 
eleverna kunna spela för sig själva på ett trumset, isolerat från läraren och andra 
elever, där de kan spela till låtar, metronom och mycket annat som redan är 
inbyggt i trumsetets modul. Det vi också tänkt på är att vi med Roland HS-5-
mixern kan höja trumseten individuellt så att elever kan höra, bara sig själv, 
läraren och sig själv eller alla som sitter i trumstudion. På så sätt kan vi lägga 
upp undervisningen helt efter vad eleverna behöver vare sig det är ostörd övning 
på något komp, samspelsövningar med andra elever eller övning där läraren 
spelar med eleven m.m. Vi kommer också kunna koppla in hela trumstudion i 
vår inspelningsstudio för att kunna spela in eller spela med elever i andra salar. 
Inspelningsstudion behöver en ny dator och ett nytt ljudkort för att eleverna ska 
kunna lära sig om den hårdvara och mjukvara de kan möta i deras vardag. Datorn 
och ljudkortet behöver också kunna vara kompatibelt med andra enheter vi har 
på skolan, såsom annan hårdvara och mjukvara som eleverna själva har eller 
möter på andra platser. Detta för att de ska kunna ta med sig projekt och jobba 
med på andra ställen än Kulturskolan. 
 
Vi ansöker om totalt 225 000 kr fördelat på: 

• Digitala trumset  138 500 kr 
• Mixer      6 500 kr 
• Kablar och hörlurar     5 000 kr 
• Dator iMac 27”    30 000 kr 
• Ljudkort    45 000 kr 

  
Upplägg 
Skapandet av en trumstudio och uppdatering av inspelningsstudion kommer att 
ske under höstterminens början och undervisning beräknas starta i november. 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 
Ansökan 
Ledningsstaben/kulturskolan ansöker om 225 000 kronor i investeringsmedel för 
projektet som innebär en modernisering och digitalisering av vår undervisning 
Av de avsatta medlen för digitalisering finns för närvarande 757 000 kronor. Vid 
beviljande av ovan sökta summa (225 000 kronor) finns 532 000 kvar. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att bevilja ledningsstaben digitaliseringsmedel för att modernisera och 

digitalisera undervisning i Kulturskolan. 
 

2. Att finansieringen sker genom de avsatta utvecklingsmedlen med 
summan 225 000 kronor.  

- - - - - 
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2021-§ 317   Dnr: KS.2020.1299 
 
Månadsrapport internkontroll sektor samhällsbyggnad 
november 2021 

Beskrivning av ärendet 
Internkontrollen för november månad 2021 omfattar följande kontrollmoment:  

• Kontroll av detaljplanearbetet och om fastställda mål i översiktsplan 
(ÖP) kan uppnås. 

Kontrollerna visar: 

Fram till augusti 2021 har hittills ingen ny detaljplan antagits.  
Ett intensivt detaljplanearbete pågår för att möjliggöra nya områden för bostäder 
och verksamheter. Under året har fler nya ansökningar om planbesked än 
normalt inkommit vilket innebär ett fortsatt högt behov av framtagande av 
detaljplaner.  
Tidigare under året var prognosen att tidigare rapporterade detaljplaner skulle 
kunna bli klara under 2021 men externa krav på genomförande av 
kompletterande utredningar, innebär att detaljplanerna med stor 
sannolikhet kommer upp för beslut om antagande i början av år 2022.    
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna rapporteringen av internkontroll för sektor 

samhällsbyggnad november månad 2021. 

- - - - - 
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2021-§ 318   Dnr: KS.2021.0269 
 
Redovisning hösten 2021 av motioner, e-förslag och 
medborgarförslag som inte är färdigbehandlade  

Beskrivning av ärendet 
I kommunallagen 5 kap. 35 § står det ”En motion eller ett medborgarförslag ska 
om möjligt beredas på sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från 
det att motionen eller medborgarförslaget väcktes.  
Om beredningen inte kan avslutas inom denna tid, ska detta och vad som har 
kommit fram vid beredningen anmälas till fullmäktige inom samma tid. 
Fullmäktige får då avskriva motionen eller medborgarförslaget från vidare 
handläggning.”  
Kommunfullmäktige i Finspångs kommun har beslutat att motioner, 
medborgarförslag och e-förslag bör beredas så att kommunfullmäktige kan fatta 
beslut senast sex månader från att förslag väcktes, det vill säga från det datum då 
förslaget anmäldes till kommunfullmäktige.  
Två gånger per år ska de förslag som inte beretts färdigt redovisas till 
kommunfullmäktige.  
 
Redovisning i kommunfullmäktige 17 november 2021 
Denna redovisning visar vilka förslag som inte beretts färdiga när 
kommunfullmäktige har sitt möte den 17 november 2021. Sammanställningen 
görs inför kommunstyrelsens sammanträde den 27 oktober. Så här ser prognosen 
ut: 
Motioner 
Tre motioner är äldre än 6 månader, två av dem är tidsatta och kommer att 
beslutas på kommunfullmäktiges sammanträde den 17 november respektive 15 
december. Det är alltså två motioner som inte beretts färdiga den 17 november. 
Medborgarförslag 
Nio medborgarförslag är äldre än 6 månader och tre medborgarförslag är nästan 
på dagen 6 månader. Sex av förslagen är tidsatta, varav två förslag kommer att 
beslutas på kommunfullmäktiges sammanträde den 17 november och de 
resterande den 15 december. Det är alltså tio förslag som inte beretts färdiga den 
17 november.  
e-förslag 
Fem e-förslag är äldre än 6 månader och två e-förslag är nästan på dagen 6 
månader. Fyra av förslagen är tidsatta, varav ett förslag kommer att beslutas på 
kommunfullmäktiges sammanträde den 17 november och de resterande den 15 
december. Det är alltså sex e-förslag som inte beretts färdiga den 17 november. 
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Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

2. Att godkänna redovisning av motioner, medborgarförslag och e-förslag 
som inte beretts färdiga inför kommunfullmäktiges möte den 17 
november 2021 

- - - - - 
 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 23 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 319   Dnr: KS.2021.0995 
 
Utvecklingsmedel för digitalisering – trådlöst nätverk (wifi) i 
gruppbostäder 

Beskrivning av ärendet 
Utvecklingsmedel för digitalisering är avsatta i kommunfullmäktiges beslutade 
årsbudget. Ansökta utvecklingsmedel måste användas under innevarande år. 
Kommunstyrelsen beslutar i varje enskild ansökan om utvecklingsmedel ska 
beviljas.  
 
Till följd av att allt fler moment och aktiviteter digitaliseras ökar behovet av att 
ett trådlöst nätverk (wifi) ska finnas tillgängligt för personalen på enheterna. 
Wifi är en grundförutsättning för att kunna genomföra olika former av digital 
utveckling på ett effektivt sätt. Exempelvis så gick verksamheterna i våras över 
till ett digitalt signeringssystem för medicin, Alfa- E. I nuläget ansluter enheterna 
via mobildata, men det skulle underlätta om det fanns wifi, då det ibland är 
bekymmer med åtkomst via mobildata. Det är också en förutsättning att enheten 
har tillgång till wifi då alltmer av det pedagogiska materialet digitaliseras. På 
Villa Höjden är wifi dessutom en förutsättning för att enheten ska kunna 
installera nytt brandlarm. 
 
Ansökan gällande digitaliseringsmedel avser kostnad för installation av 
accesspunkter på Västra Högbyvägens och Villa Höjdens gruppbostäder. Fiber 
har sedan tidigare anslutits till enheterna. Det trådlösa nätverket ska användas av 
personal. 
 
Kostnaden för respektive enhet är 7815 kronor, totalt 15 630 kronor.  
 
Upplägg 
Installation av wifi på gruppbostäderna Västra Högbyvägen och Villa höjden.  
 
Ansökan 
Social omsorg ansöker om 16 000 kronor i utvecklingsmedel för att installera 
wifi i två gruppbostäder. 
 
Av de avsatta medlen om 1 980 000 kronor för digitalisering finns per 7 oktober 
2021, 757 000 kronor kvar för år 2021. Det finns två ytterligare ärenden på väg 
upp på kommunstyrelsen som ännu inte beslutats om totalt 325 000 kr. Vid 
beviljande av övriga ärenden från kommunstyrelsen och ovan sökta summa (16 
000 kronor) finns 416 000 kronor kvar innevarande år. 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att bevilja social omsorg digitaliseringsmedel för installerandet av 

trådlöst nätverk (wifi) på två gruppbostäder under år 2021. 

 
2. Att finansieringen sker genom de avsatta utvecklingsmedlen med 

summan 16 000 kronor.  
 

- - - - - 
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2021-§ 320   Dnr: KS.2021.0911 
 
Ansökan investeringsmedel för digitalisering - SmartLocker till 
biblioteket    
Beskrivning av ärendet 
Pandemin har snabbat på den digitala mognaden hos kommunens invånare. 
Många invånare är numera vana att handla på nätet och enkelt hämta ut sina 
paket i bemanningslösa boxar. Även på biblioteket märks att den digitala 
mognaden har ökat och under de 10 månader som bibliotekets lokaler var 
stängda för besökare var det många nya användare som hittade till bibliotekets e-
tjänster.  
 
Antalet reservationer började ökade i samband med flytten av biblioteket i 
Finspång vilket leder till slutsatsen att bibliotekets centrala placering i tätorten 
har haft en stor påverkan på antalet reservationer som läggs. Mellan 2018 och 
2020 ökade antalet reservationer med 50%. Låntagaren lägger sin reservation via 
gotabiblioteken.se och bibliotekspersonalen hämtar boken. Låntagaren får ett 
sms om att hen har en bok, film, spel att hämta på biblioteket. De senaste fyra 
åren är det i snitt 20% av reservationerna som inte hämtas av låntagarna.  
 
Reservationer kan endast hämtas under bibliotekets öppettider, mån-lör totalt 
41h/v och senast kl 18.00, vilket kan vara begränsande för ex studenter, 
arbetspendlare eller de som har oregelbundna arbetstider.  
För att öka tillgängligheten önskar Finspångs bibliotek söka investeringsmedel 
för digitalisering för att köpa in ett digitalt bokskåp där reserverade böcker kan 
hämtas på flexibla tider. Bokskåpet är integrerat med biblioteksdatasystemet. 
Bokskåpet kan placeras på valfri plats inomhus. Det som krävs för att skåpet ska 
fungera är vägguttag och internetuppkoppling. Bokskåpet placeras i gallerian 
Kristallen som är öppet 78 h/v, vilket utökar låntagarnas möjlighet att hämta 
reservationer med 37h/v (~50%).   
 
Finspångs bibliotek kommer utvärdera hur bokskåpet kan användas och 
utvecklas för att på sikt se om bokskåp skulle kunna öka bibliotekets närvaro i 
kommunens ytterområden. Utvärderingen kommer att delas med andra bibliotek 
i Götabiblioteken då Finspångs bibliotek skulle vara först i Östergötland med att 
implementera ett digitalt bokskåp. Det finns möjligheter på sikt att utveckla 
bokskåpet med fler moduler. Denna ansökan ligger i linje med Finspångs 
kommuns digitaliseringsstrategi gällande tillgänglighet, enklare vardag och 
medborgaren i fokus.  
 
Kostnaden fördelas på: 
Inköp och installationskostnaden på ca 301 000 kr.  
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Ansökan 
Ledningsstaben och biblioteket ansöker om totalt 300 000 kronor i 
investeringsmedel för digitalisering. Av de avsatta investeringsmedlen finns per 
14 september 2021, 423 000 kronor kvar. Det finns ett ärende under beredning 
till kommunstyrelsen som inte beslutats ännu om totalt 120 000 kronor. Vid 
beviljande av tidigare ärenden från kommunstyrelsen tom 14 september och 
ovan sökta belopp (300 000 kronor) finns för närvarande 123 000 kronor kvar i 
år.  
 
Ledningsstaben ansöker även om kapitalkostnader från utvecklingsmedel för 
digitalisering med 100 000 kronor. Av de avsatta medlen för digitalisering om 
1980 000 kronor finns per 14 september 1 047 000 kronor kvar för år 2021. Det 
finns ett ärende som varit uppe för information på kommunstyrelsen som ännu 
inte beslutats om totalt 290 000 kr.  Vid beviljande av tidigare ärenden från 
kommunstyrelsen till och med den 14 september och ovan sökta summa (100 
000 kronor år 2021) finns 947 000 kronor kvar innevarande år. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att bevilja biblioteket digitaliseringsmedel för införandet av SmartLocker 

– bemanningslös självservicemaskin under år 2021. 
 

2. Att finansieringen sker genom de avsatta utvecklingsmedlen med 
summan 300 900 kronor.  
 

- - - - - 
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2021-§ 321   Dnr: KS.2021.0986 
 
Utökad finansrapport tertial 2 2021 

Beskrivning av ärendet 
Förvaltningen redovisar i enlighet med finanspolicyn en avstämning av 
finansrapporten för tertial 2 2021. Rapporten innehåller en uppföljning av 
kassaflödesbudgeten, räntenettot, sammanställning av genomförda låneaffärer 
under året samt kommunens kundförluster.  
 
Kassaflödesanalysen vid tertial 2 visar likvida medel med 137 mnkr och en 
kassalikviditet (betalningsförmågan på kort sikt) på 118%. Likviditet är ett 
viktigt nyckeltal och är ett riskområde för kommunens finansiella styrka, 
eftersom den berör den kortsiktiga betalningsförmågan. Om måttet är över 100 
procent innebär det att de likvida medlen är lika stora som de kortfristiga 
skulderna. En bra nivå för kommunen brukar vara mellan 70-80 procent. 
Kommunens kassalikviditet är mycket god.  
 
Riksdagen beslutade att ersätta kommunerna för delar av de sjuklönekostnader 
man haft, beslutet gäller till och med september månad. Totalt sett handlar det 
om ca 9 mnkr som kommunen hittills erhållit för januari till juli och som 
bokförts som extra statsbidrag hos sektorerna. 
 
I kassaflödesanalysen framgår att kommunens utgifter för 
investeringsverksamhet uppgår till 38 mnkr. Där utgör de största posterna 
utbyggnad av Hällestadgården och projekt Bergslagsvägen etapp 1. Kommunen 
har under våren även köpt gamla Lasarettet av regionen och 
Arbetsmarknadsenhetens lokaler (AME) av Finspångs förvaltnings- och 
industrihus (FFIA). Dessa investeringsutgifter har finansierats utan upptagande 
av nya lån. Enligt sektorernas investeringsrapportering i samband med tertial 2, 
framgår att flera stora projekt ännu inte har startat. Detta medför en förskjutning 
av kommande lånebehov och investeringsutgifter till nästa år. 
 
Finansnettot består av skillnaden mellan ränteintäkter och räntekostnader. 
Finansnettot har under en längre tid varit negativt, räntekostnaderna har 
överstigit ränteintäkterna. Utfallet vid tertial 2 samt helårsprognosen för år 2021 
visar ett beräknat överskott, vilket även redovisats i samband med kommunens 
ekonomiuppföljningar under året.  Genomsnittlig lånekostnad i internbanken är 
lägre än budgeterat, två lån har under våren omsatts till en lägre ränta än tidigare 
villkorat. Budgeterad snittränta enligt strategisk plan fastställdes till 2,5% enligt 
SKRs budgetförutsättningar för 2021. Verklig snittränta på kommunens 
upptagna lån vid slutet av tertial 2 var 1,27%.  Minskat behov av nya lån 
inkluderas även i prognosen. En lägre snittränta påverkar även kommunens 
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ränteintäkter som bland annat kommer från vidareutlåning i internbanken och 
som därmed kommer att bli lägre. 
 
Marknadsvärdering av kommunens pensionsmedelsportfölj kommer även att 
påverka finansnettot och kommunens resultat, vilket även rapporterats särskilt 
till kommunstyrelsen varje månad; ”riskkontroll pensionsplaceringar”. Från 
årsskiftet till slutet av augusti har portföljen ökat i värde med 3,5 mnkr. 
Värderingen vid kommande försäljningar under hösten och vid bokslutet är helt 
avgörande av marknadens uppgång och fall, vilket gör att stor prognososäkerhet 
föreligger. 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att godkänna utökad finansrapport tertial 2 2021 

- - - - - 
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2021-§ 322   Dnr: KS.2021.0622 
 
Rapportering investeringar tertial 2 2021 
Beskrivning av ärendet 
Enligt kommunens ekonomistyrningsregler ska rapportering av pågående 
investeringar göras till kommunfullmäktige två gånger per år i samband med 
tertialbokslutet den 31 augusti och årsbokslutet. Rapporteringen ska innehålla 
budget, ackumulerat utfall, prognos, kommentar vid avvikelser och beräknat 
slutdatum. 
 
Kommunens sektorer följer löpande upp sina investeringsprojekt under året. 
Bland annat görs ekonomiska prognoser i beslutsstödsystemet insight och 
statusrapportering med kommentarer redovisas i stratsys. Förvaltningen 
överlämnar utifrån detta en rapportering av kommunens investeringar vid tertial 
2 2021. 
 
Investeringsbudgeten under året uppgår totalt till 347 mnkr. Av dessa medel var 
165 mnkr beslutade för år 2021 i enligt med strategisk plan. Flera projekt löper 
under flera år, 182 mnkr avsåg projekt överförda från föregående års 
investeringsbudget. Här återfinns de flesta projekt inom investeringsanslag för 
fastighetsinvesteringar, offentliga miljöer och infrastruktur. Inom anslag för 
exploatering fanns även ackumulerade medel för kommande exploateringar. 
 
Under föregående året beslutade kommunfullmäktige om investeringar utöver 
plan, däribland 4,4 mnkr för iordningställande av lokaler i kommunhuset för att 
skapa förutsättningar för att inrymma kommunens förvaltning. Projektet var vid 
andra tertialet pågående men är på väg att slutredovisas. 
 
Vid andra tertialet uppgick upparbetade investeringsutgifter för 2021 till 38 
mnkr. Endast ett fåtal projekt hann att slutföras och avslutats under denna period. 
De flesta projekt avser investeringsanslag för verksamhetsinvesteringar där 
sektorerna bland annat investerat i inventarier till enheterna.  
 
Pågående investeringar som ännu inte har färdigställts uppgår till budgeterade 
342 mnkr. De flesta investeringsanslag återfinns inom sektor samhällsbyggnad 
som bland annat ansvarar för kommunens infrastruktur, fastigheter och 
exploatering.  Sedan förra hösten pågår arbetet med centrumutveckling av 
Bergslagsvägen, där budgeterat kostnad uppgår till 14,6 mnkr.   
 
Kommunfullmäktige har beslutat att anslå investeringsmedel för ny förskola i 
Lotorp med en fördelning av investeringsbudgeten under två år, ytterligare medel 
är anslaget för år 2022. Under våren köpte kommunen det gamla Lasarettet av 
regionen, utredning av fortsatta användningsområde av fastighet och mark pågår. 



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 30 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

För år 2021 avsattes 13,5 mnkr till reinvesteringar/underhållsinvesteringar inom 
anslaget fastighetsinvesteringar men flera projekt är ännu inte slutredovisade vid 
det andra tertialet. Prognosen visar att flera stora projekt endast är påbörjade och 
beräknas fortsätta även nästa år.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att godkänna rapportering investeringar tertial 2 2021 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 323   Dnr: KS.2021.0663 
 
Bolagsstyrningsrapport 2020 FFIA 

Beskrivning av ärendet 
Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 
kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 
kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 
vilket sätt bolagen bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 
övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  
 
Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 
varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 
under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 
inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 
kapitel 2.  
 
Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 
enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 
befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 
befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 
principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 
arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 
lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 
principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 
olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 
speciallagstiftning.  
 
FFIA´s styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten som nu lämnas över till 
kommunstyrelsen för beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, 
utifrån uppsiktsplikten besvarat ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera 
vad som framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska 
detta ge en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 
kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   

 
Kommentar 
Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 
ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 
kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Vid sidan av detta kan 
konstateras att FFIA för i år har tagit fram en internkontrollplan. FFIA har även 
tagit fram ett underlag för utvärdering av styrelsens och VD:s arbete i enlighet 
med aktiebolagslagen och det generella ägardirektivet. Utvärderingen kommer 
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att ske vid nästa styrelsemöte. I övrigt finns inga synpunkter, men 
kommunstyrelsen poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete avseende 
ledning, styrning och utveckling till gagn för hela kommunens utveckling och de 
tillväxtpolitiska målsättningarna.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 
kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 
3. Att ta årsredovisning och hållbarhetsrapport till protokollet 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 324   Dnr: KS.2021.0923 
 
Bolagsstyrningsrapport 2020, Vallonbygden AB  

Beskrivning av ärendet 
Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 
kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 
kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 
vilket sätt bolaget bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 
övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  
 
Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 
varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 
under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 
inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 
kapitel 2.  
 
Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 
enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 
befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 
befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 
principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 
arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 
lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 
principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 
olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 
speciallagstiftning.  
 
Respektive styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten och FFIA har 
godkänt dotterbolagens rapporter som nu lämnas över till kommunstyrelsen för 
beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, utifrån uppsiktsplikten, 
bett bolaget att besvara ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera vad som 
framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska detta ge 
en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 
kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   
 
Kommentar 
Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 
ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 
kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Utvärdering av VD och 
styrelse har inte skett utifrån vad som framgår av aktiebolagslagen och det 
generella ägardirektivet. I övrigt finns inga synpunkter, men kommunstyrelsen 
poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete avseende ledning, styrning 
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och utveckling till gagn för hela kommunens utveckling och de tillväxtpolitiska 
målsättningarna.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 
kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 
3. Att ta årsredovisningen till protokollet 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 325   Dnr: KS.2021.0924 
 
Bolagsstyrningsrapport 2020, Finet AB 

Beskrivning av ärendet 
Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 
kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 
kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 
vilket sätt bolaget bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 
övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  
 
Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 
varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 
under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 
inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 
kapitel 2.  
 
Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 
enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 
befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 
befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 
principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 
arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 
lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 
principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 
olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 
speciallagstiftning.  
 
Respektive styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten och FFIA har 
godkänt dotterbolagens rapporter som nu lämnas över till kommunstyrelsen för 
beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, utifrån uppsiktsplikten, 
bett bolaget att besvara ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera vad som 
framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska detta ge 
en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 
kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   
 
Kommentar 
Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 
ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 
kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Vid sidan av detta visar 
rapporten bolaget under året tagit fram en internkontrollplan. Utvärdering av VD 
och styrelse behöver ske på ett mer systematiskt sätt utifrån vad som framgår av 
aktiebolagslagen och det generella ägardirektivet. I övrigt finns inga synpunkter, 
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men kommunstyrelsen poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete 
avseende ledning, styrning och utveckling till gagn för hela kommunens 
utveckling och de tillväxtpolitiska målsättningarna.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 
kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 
3. Att ta årsredovisningen till protokollet 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 326   Dnr: KS.2021.0925 
 
Bolagsstyrningsrapport 2020, Finspångs Tekniska Verk AB 

Beskrivning av ärendet 
Av kommunallagen framgår att kommunstyrelsen ska ha uppsikt över de 
kommunala bolagens verksamhet på samma sätt som den har över den 
kommunala verksamheten. Det innebär att kommunstyrelsen behöver följa på 
vilket sätt bolaget bedriver sin verksamhet utifrån ägardirektiv, bolagsordning, 
övriga styrande dokument samt aktuell lagstiftning.  
 
Kommunallagen ställer också krav på att kommunstyrelsen i årliga beslut, ett för 
varje kommunalt bolag, ska pröva om den verksamhet som bolaget har bedrivit 
under föregående kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala 
ändamålet, så som det beskrivs i bolagsordningen, samt om verksamheten utförts 
inom ramen för de kommunala befogenheterna som framgår av kommunallagens 
kapitel 2.  
 
Ärendet handlar primärt om det sistnämnda, att fastställa att bolaget arbetat i 
enlighet med det kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala 
befogenheterna. Ändamålsparagrafen behandlar bolagets uppdrag och 
befogenhetsparagrafen att bolaget arbetat utifrån de kommunalrättsliga 
principerna. I detta sammanhang handlar det i första hand om att bolaget har 
arbetet med det som kallas kommunala angelägenheter, samt i enlighet med 
lokaliseringsprincipen, alltså enbart verkat inom Finspångs kommun. Övriga 
principer, som exempelvis självkostnads- och likställighetsprinciperna, gäller 
olika för bolagen beroende på verksamhet. Verksamheterna regleras då i särskild 
speciallagstiftning.  
 
Respektive styrelse har behandlat bolagsstyrningsrapporten och FFIA har 
godkänt dotterbolagens rapporter som nu lämnas över till kommunstyrelsen för 
beslut. Vid sidan av det lagstadgade kravet har FFIA, utifrån uppsiktsplikten, 
bett bolaget att besvara ytterligare några frågor.  Dessa ska komplettera vad som 
framkommer i årsredovisningarna som också bifogas. Sammantaget ska detta ge 
en bild av bolagets verksamhet och ekonomi, samt ligga till grund för 
kommunstyrelsens fullgörande av sin uppsikt.   
 
Kommentar 
Rapporten visar att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det fastställda 
ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna, varför 
kommunstyrelsen föreslås fastställa denna uppföljning. Vid sidan av detta visar 
rapporten bolaget under året tagit fram en internkontrollplan. Utvärdering av VD 
och styrelse behöver ske på ett mer systematiskt sätt utifrån vad som framgår av 
aktiebolagslagen och det generella ägardirektivet. I övrigt finns inga synpunkter, 
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men kommunstyrelsen poängterar vikten av att bolaget fortsätter sitt arbete 
avseende ledning, styrning och utveckling till gagn för hela kommunens 
utveckling och de tillväxtpolitiska målsättningarna.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att fastställa att bolaget bedrivit sin verksamhet i enlighet med det 
kommunala ändamålet och i enlighet med de kommunala befogenheterna 

2. Att godkänna bolagsstyrningsrapporten 
3. Att ta årsredovisningen till protokollet 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 327   Dnr: KS.2021.0957 
 
Taxor 2022 för vatten och avlopp och avfallshantering samt 
övriga taxor Finspångs Tekniska Verk AB 

Beskrivning av ärendet 
Enligt lagstiftning och ägardirektivet till Finspångs Tekniska Verk AB (FTV) 
ska kommunfullmäktige fastställa taxor för vatten och avlopp respektive 
avfallshantering för 2022. Övriga taxor fastställs av bolaget men 
kommunstyrelsen ska informeras om avgifterna. 
 
FTV har vid styrelsemöte 24 augusti och 19 oktober 2021 behandlat taxor för 
2022. FTV har också lämnat in en skrivelse daterad 2020-09-28 med information 
om taxorna, som är bifogat till ärendet. 
 
Styrelsen föreslår en höjning av taxa för vatten och avlopp med 5 % och att taxa 
för avfallshantering behålls oförändrad. Förslaget redovisas i styrelseprotokollet 
24 augusti, punkt 7 Ekonomi. FTV har i skrivelsen beskrivit orsakerna till 
förslaget om höjningen av taxan för vatten och avlopp. Den här 
avgiftsfinansierade verksamheten som ordnar vattentjänster enligt Lag om 
allmänna vattentjänster står fortsatt inför stora utmaningar bland annat på grund 
av klimatförändringar, åldrande anläggningar och ett åldrande ledningsnät 
 
Styrelsen beslutade att anläggningsavgiften (anslutning) höjs med 15 % och att 
fjärrvärmetaxan höjs med 1 % Övriga taxor föreslås lämnas oförändrade. FTV 
beslutade den 19 oktober att ändra höjningen av fjärrvärmetaxan från tidigare 
beslutat 1% till 1,5%. Detta utifrån att bolagets kostnadsbudget är klar och de ser 
stora kostnadsökningar, framförallt för bränsle. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 

1. Att kommunstyrelsen, med Finspångs Tekniska Verk AB:s 
styrelseprotokoll 2021-08-24 och 2021-10-19 samt skrivelsen 2020-09-28, 
tar emot information om fjärrvärmetaxa och övriga taxor för 2022. 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  
2.  Att fastställa taxa för vatten och avlopp för 2022 med taxehöjning på 5 % 

enligt Finspångs Tekniska Verks styrelseprotokoll 2021-08-24. 
 

3. Att fastställa oförändrad taxa för avfallshantering för 2022 enligt 
Finspångs Tekniska Verks styrelseprotokoll 2021-08-24. 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 41 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 328   Dnr:  
 
Slutredovisning av investeringsmedgivande projekt skatepark 

Beskrivning av ärendet  
Ärendet har sin utgångspunkt i ett e-förslag till Finspångs kommun, KS. 
2015.0645.016. Kommunstyrelsen fattade beslut på att projektera och genomföra 
Finspångs skatepark vid Arena Grosvad med ett finansiellt medgivande på 7 
miljoner kronor. Skateparken stod färdig maj 2020 och riktar sig till medborgare 
i alla åldrar. 
Beskrivning av ärendet 
Uppdraget tilldelades sektor samhällsbyggnad som i samverkan med utveckling- 
och näringslivsavdelningen genomfört projektet.  
En ambition i det strategiska arbetet för att minimera risken för skadegörelse och 
optimera platsens värde var att blanda utbudet av olika aktiviteter för en bred 
åldersgrupp vid skateparken. Därav har utveckling- och näringslivsavdelningen 
parallellt utanför projektet utvecklat ytan i direkt anslutning till skateparken med 
två nya boulebanor samt parkourställningar. Upplägget var även ett sätt att öka 
känslan av trygghet på platsen i ett öppet stråk längs ekbacken.  
Projektet innefattar skateanläggning med tillhörande markyta. Betongpartier, 
grönyta, träd, marksten, cortenstål, belysning, cykelparkering, återvinningskärl 
och bänkar vilket tillsammans innefattar den större delen av den gemensamma 
ytan.  
I bifogad ekonomisk slutredovisning framgår att investeringskostnaden uppgår 
till 7 192 358 kronor. Projektet översteg där med budget som motsvarar ca 2,7%. 
Anledningen till budgetavvikelsen är att en stor vattensamling upptäcktes vid 
grävningen och ett fördyrande arbete var nödvändigt att genomföras för att leda 
bort vattnet och kunna skapa ett bra underlag för betongen och minska risken för 
framtida sättningar. Extra belysningspunkter lades också in för att förstärka 
tryggheten på platsen. Denna kompensering var i projekteringsfasen svår att 
förutse och nödvändig att genomföra för att på ett bra sätt slutföra projektet och 
nå de effekter som ingick i ambitionen. 
Skateparken nyttjas idag frekvent som magnet för hela området och bidrar till att 
Arena Grosvad fått ytterligare attraktionskraft. Dels drar skateparken till sig nya 
målgrupper i form av medborgare och externa besökare. Dels kan också parken 
användas som komplement till övrigt utbud av aktiviteter vid exempelvis cuper 
och större evenemang på området.  
 
Totala tillkommande driftkostnaden för skötsel av parken beräknas till 90 834 kr. 
 
Kapitalkostnaderna för åtgärden uppgår 351 794 kronor per år. 



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 42 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 
Äskande för tillkommande budgetram har sammanställts i särskilda 
delegationsbeslut.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att godkänna slutredovisning Extremsportanläggning/skateboardpark 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 43 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 329   Dnr: KS.2016.0085 
 
Användning av medel för undersökningar nedströms Rejmyre 
glasbruk 

Beskrivning av ärendet 
Området vid Rejmyre Glasbruk har konstaterats förorenat. Senaste utredningarna 
som genomfördes på området var 2016, då en förstudie på markföroreningar 
genomfördes. Det är framför allt tre områden inom glasbruksområdet som har 
undersökts, våtmarksområdet nedanför deponislänten, deponislänten samt 
marken på glasbruksområdet. 

Resultat på förstudien indikerar att föroreningssituationen i marken kring 
glasbruksområdet är stor.  Framför allt metallerna bly, arsenik och barium, men 
även antimon, kadmium, koppas och krom överskrider riktvärden för 
industrimark. Även ytvatten är provtaget och det är konstaterat att ytvatten som 
passerar området är påverkat av metaller, framförallt arsenik, koppar och zink. 
Det konstateras av förstudien att den primära föroreningskällan är den 
efterlämnade deponin där avfall från glasbruket under verksamhetsåren har 
deponerats.  

Antaganden har också gjorts att våtmarken fungerar som en sekundär 
föroreningskälla, då det troligtvis i dagsläget fungerar som en sorptionsbarriär 
där metaller ansamlats under längre tid, men det råder oklarheter om det faktiskt 
fungerar så och isåfall hur länge våtmarken skulle fungera som en 
sorptionbarriär.  

Målet med undersökningarna 
Förstudien lyckades aldrig att avgränsa ett föroreningsområde. Därför är det 
fortfarande osäkert hur mycket metaller som lakar från området och hur 
påverkad nedströms vattendrag, sjöar och dricksvattentäkt är och blir påverkat av 
föroreningssituationen. En platsspecifik konceptuell modell för hur 
föroreningarna kommer att kunna påverka riskintressenter i området har tagits 
fram.  
Således behöver grundvatten utredas för att avgränsa området och beskriva 
transporten av arsenik och andra metaller. Man bör även utreda, då det beräknas 
finnas över 100 ton metaller i området, huruvida de har en benägenhet att laka ut 
eller inte samt kapaciteten för våtmarken att uppehålla föroreningar.  
 
De planerade undersökningarna kommer i sin tur ligga till grund för hur 
omfattande en huvudstudie kommer behöva bli. Huvudstudie i sin tur genomförs 
med syfte att finna genomförandeplaner för att minimera och i vissa lägen 
eliminera riskerna med det förorenade området. 
 



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 44 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Ekonomiska förutsättningar 
I årsrapporteringen 2016 avsattes medel av kommunstyrelsen, för att fortsatt 
kunna arbeta med förorenade områden och göra de utredningar som var 
nödvändiga framåt.     
 
Budgeterat för dessa nedströms utredningar är 567 000 kr. Under 600 000 kr 
behöver inte en förnyad konkurrensutsättning genomföras utifrån befintligt 
RAM-avtal för miljöteknisk markkonsult. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att sektor Samhällsbyggnad ges möjlighet att använda max 600 000 tkr 
av avsatta medelför fortsatta undersökningar inom Rejmyre för att kunna 
avgränsa föroreningssituationen. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 45 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 330   Dnr: KS.2020.1065 
 
Investeringsmedgivande - Nytt hållplatsläge Skatglädjen- 
Hårstorp 

Beskrivning av ärendet 
Sektor Samhällsbyggnad önskar ta del av 2021 års investeringsmedel enligt 
beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012 infrastruktur, markerat med X, för nytt 
hållplatsläge Skatglädjen-Hårstorp.  
Arbetet med en kontinuerlig effektivisering och tillgänglighet av 
kollektivtrafiken är en del av Finspångs kommuns trafikstrategiska 
utvecklingsarbete. Som ett led i detta har, i samarbete med Östgötatrafiken, ett 
antal hållplatslägen i Finspångs kommun pekats ut för åtgärd.  
Hållplatsläge Skatglädjen och Hårstorpsvägen är båda i stort behov av åtgärd. 
Hållplatsläge Skatglädjen ligger i ett område som inte är trafiksäkert och består i 
ena riktningen endast av en stolpe i backen. Hållplatsläge Hårstorpsvägen 
uppfyller inte kraven på tillgänglighet och ligger i relativ närhet till 
pendlarparkering Bävervägen. För att få en effektivare och tillgängligare 
kollektivtrafik behöver hållplatslägena åtgärdas. Framtagen åtgärd omfattar en 
sammanslagning av de båda hållplatserna på ett nytt gemensamt 
tillgänglighetsanpassat läge längs Hårstorpsvägen.  
Enligt delegationsbemyndigande 2019-09-30 § 353 punkt 3.21, KS.2020.1065, 
har beslut gällande ansökan om medfinansiering av objektet fattats. 
Förvaltningen har ansökt och beviljats statlig medfinansiering till nytt 
hållplatsläge Skatglädjen-Hårstorp.  
Åtgärden som är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun 
med 50/50 som fördelning innebär en kostnad om 1 600 000 kr varav Finspångs 
kommuns del utgör 800 000 kr.  
Projektet medför ingen tillkommande driftkostnad. Kapitalkostnaderna beräknas 
uppgå till 64 000 kr per år. Denna kostnad täcks till viss del av bidraget från 
Trafikverket, vilket innebär att nettokostnaden för sektor samhällsbyggnad 
beräknas att uppgå till 32 000 kr per år. Budget för kapitalkostnader kommer 
äskas från avsatta kommungemensamma medel. 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att sektor samhällsbyggnad erhåller investeringsmedgivande om 800 000 
kr för nytt hållplatsläge Skatglädjen-Hårstorp. 

2. Att finansiering av investeringsbeloppet sker inom ramen för 
infrastruktur enligt beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012. 



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 46 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

3. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för årskostnaden från 
kommungemensamma medel för avskrivningar och intern ränta efter 
färdigställt projekt. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 47 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 331   Dnr: KS.2020.1065 
 
Investeringsmedgivande - nytt hållplatsläge Storängsskolan 
samt ändrat genomförande nytt hållplatsläge Gröna vägen 

Beskrivning av ärendet 
Sektor Samhällsbyggnad önskar ta del av 2021 års investeringsmedel enligt 
beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012 infrastruktur, markerat med X, för nytt 
hållplatsläge Storängsskolan. 
 
I beslutad investeringsplan för 2021-2023 finns inte ovanstående objekt 
namngivet däremot finns objektet nytt hållplatsläge Gröna vägen. På grund av 
oklarheter angående eventuell ny geografisk placering och hur framtida 
trafikering av hållplatsläge Gröna vägen ska se ut föreslår förvaltningen att 
objekt nytt hållplatsläge Storängsskolan genomförs under perioden 2021-2022 
och att budget för nytt hållplatsläge Gröna vägen äskas efter ny placering 
fastställts.  
Hållplatsläge Storängsskolan är idag inte godkänt utifrån krav på tillgänglighet 
och trafiksäkerhet. För att få en effektivare och tillgängligare kollektivtrafik 
behöver hållplatsläget åtgärdas. Framtagen åtgärd omfattar en sammanslagning 
av hållplatsläget på ett nytt gemensamt tillgänglighetsanpassat läge längs Södra 
Storängsvägen.  
 
Enligt delegationsbemyndigande 2019-09-30 § 353 punkt 3.21, KS.2020.1065, 
har beslut gällande ansökan om medfinansiering av objektet fattats. 
Förvaltningen har ansökt och beviljats statlig medfinansiering till nytt 
hållplatsläge Storängsskolan.  
Åtgärden som är en samfinansiering mellan Trafikverket och Finspångs kommun 
med 50/50 som fördelning innebär en kostnad om 1 500 000 kr varav Finspångs 
kommuns del utgör 750 000 kr. 
 
Den tillkommande årliga driftskostnaden i och med ett genomförande av 
projektet är beräknad till ca 18 000 kr. Kapitalkostnaderna beräknas uppgå till 60 
000 kr per år. Denna kostnad täcks till viss del av bidraget från Trafikverket, 
vilket innebär att nettokostnaden för sektor samhällsbyggnad beräknas att uppgå 
till 30 000 kr per år. Budget för kapitalkostnader och för drift och underhåll 
kommer äskas från avsatta kommungemensamma medel. 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att investeringsobjekt enligt beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012 
infrastruktur, nytt hållplatsläge Gröna vägen ersätts av nytt hållplatsläge 
Storängsskolan. 



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 48 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2. Att sektor samhällsbyggnad erhåller investeringmedgivande om 750 000 
kr för nytt hållplatsläge Storängsskolan. 

3. Att finansiering av investeringsbeloppet sker inom ramen för 
infrastruktur enligt beslut 2020-§ 412, KS.2020.1012. 

4. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för årskostnaden från 
kommungemensamma medel för avskrivningar och intern ränta efter 
färdigställt projekt. 

5. Att sektor samhällsbyggnad erhåller ramtillskott för ökade 
driftskostnader efter färdigställt projekt. 

 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 49 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 332   Dnr: KS.2020.0687 
 
Svar på medborgarförslag - ålanpassning av vattenkraftverk i 
Finspång 

Beskrivning av ärendet 
Kommunen har mottagit ett medborgarförslag om att beakta förbindelsen mellan 
Bönern och Lillsjöbäcken i handlingsplanen för den nya förbifarten väg 51 och 
på sikt öppna upp för fiskvandring. Ärendet har anmälts till kommunfullmäktige 
med beslut om att det åter ska dit efter beredning av kommunstyrelsen. 
 
Förslaget bygger på att det finns en svag förbindelse mellan Malviken i Bönnern 
och Lillsjöbäcken och att detta dike skulle fördjupas och vidgas för att få 
lämpligt vattenflöde för fiskvandring. 
 
Vid beredning av ärendet har en enkel analys med modelleringsprogrammet 
SCALGO Live gjorts. Det går inte att verifiera någon vattenförbindelse mellan 
vattenförekomsterna. Analysen visar att det finns en vattendelare som ligger 
relativt nära Malviken och som kan vara svår att förutse. Vid en simulerad 
vattenhöjning på 3 meter saknas fortfarande kontakt mellan punkterna.  
 
Kontakt har tagits med förslagsställaren som inte följt diket utmed hela 
sträckningen, men hade förståelse för att förslaget inte var relevant om 
uppgifterna om vattenförbindelsen inte stämde. Förslagsställaren har även fått ta 
del av underlag från simulering samt höjdprofil över den aktuella sträckan och 
möjlighet att lämna synpunkter. Några ytterligare synpunkter har inte inkommit. 
Kommunen har även genomfört besök på plats. 
 
Eftersom förslaget bygger på en antagen vattenförbindelse som inte kunnat 
verifieras bedöms det inte vara relevant att beakta i handlingsplan för nya 
förbifarten. 
 
Förvaltningen föreslår därför kommunstyrelsen att avslå medborgarförslaget. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att avslå medborgarförslaget 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 51 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 333   Dnr: KS.2020.0099 
 
Svar på medborgarförslag - Café och industrimuseum i 
stationshuset, park och promenadstråk längs Skuten 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren önskar att Finspångs 
kommun satsar på att göra stationshuset till ett trevligt café och restaurang 
kombinerat med utställningslokaler. Vidare föreslår förslagsställaren att parken 
mot skuten rustas upp med promenadstråk och attraktioner.  
Vid samtal med förslagsställaren så framhävs att Stationshuset bidrar med ett 
historiskt värde samt att Finspångs industrihistoriska värde även bör tas tillvara i 
det aktuella området.  
Stationshuset är en byggnad med stort upprustningsbehov. I princip måste hela 
byggnaden totalrenoveras. Beroende på vilken verksamhet som framöver 
kommer inrymmas i stationshuset så kommer det vara nödvändigt att både 
genomföra olika olika anpassningar i byggnaden samt eventuella 
detaljplaneändringar.   
Det förslagsställaren föreslår är något som funnits med i diskussioner i 
utvecklingen av stationsområdet under en längre tid och förvaltningen anser att 
en utveckling av området skulle bidra till ett mer levande centrum och det finns 
med i kommunens långsiktiga planering. Utifrån Finspångs kommuns tillväxtmål 
att bli 30 000 invånare till år 2035 har förvaltningen i uppdrag att 
detaljplanelägga för ytterligare bostäder. Ett detaljplaneuppdrag som 
förvaltningen har är utveckla det gamla stationsområdet för bostäder i 
kombination med att sammankoppla stationsområdet med centrum och skapa 
allmänna ytor för rekreation och tillgänglighetsgöra området. I detta arbete finns 
planerat att även skapa möjligheter för gångstråk i det aktuella området som ska 
vara tillgänglig för allmänheten. Dock måste en säker gångpassage över 
järnvägsspåret kunna säkerställas.   
Utifrån att det finns ett detaljplaneuppdrag för utveckling av det aktuella området 
så ser förvaltningen, utifrån ett helhetsperspektiv, att planeringen av ett 
grönområde och eventuella justeringar av stationshuset med fördel utförs i 
samband med detaljplanearbetet för Stationsområdet. Det ger möjligheter att 
samordna utformningen av bostäder, allmänna gångstråk med mera. 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 334   Dnr: KS.2020.1058 
 
Svar på e-förslag - farthinder och övergångsställen på 
Torstorpsvägen 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit avseende farthinder och övergångsställen på 
Torstorpsvägen i anslutning till Klövervägen. Förslagsställaren ser dagligen bilar 
köra för fort vid korsningen och de övergångsställen där många barn passerar. På 
grund av att det är dålig sikt vid ett av övergångsställena så har flera personer 
som varit på väg att passera över övergångsstället varit tvungna att kasta sig 
bakåt när bilar kommer och inte visar hänsyn till gående. Förslagsställaren har 
även varit i kontakt med polisen. 
 
Vid kontakt med förslagsställaren så har denne inget ytterligare att kommentera 
utöver innehållet i det inlämnade förslaget förutom att det är angeläget att 
situationen åtgärdas. 
 
Finspångs kommun har för flera år sedan genomfört trafiksäkerhetsåtgärder vid 
den aktuella platsen i form av avsmalning av körbanan för att bidra till lägre 
hastigheter och säkrare passage för oskyddade trafikanter. Förvaltningen är 
emellertid medveten om behovet att genomföra ytterligare 
trafiksäkerhetshöjande åtgärder på Torstorpsvägen och under år 2022 är det 
inplanerat att anlägga ytterligare ca 550 meter gång- och cykelväg längs 
Torstorpsvägen, mellan Klövervägen och länsväg 215. I samband med detta 
arbete är det bland annat även inplanerat att åtgärda de gångpassager som 
förslagsställaren omnämner. Finspångs kommun har ansökt och beviljats statlig 
medfinansiering med 50 procent för genomförande av åtgärden. 
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1.  Att anse e-förslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 54 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 335   Dnr: KS.2021.0169 
 
Svar på e-förslag - Utveckling av stationsområdet 

Beskrivning av ärendet 
Ett e-förslag har inkommit där förslagsställaren önskar att området kring 
stationshuset och närheten till vattnet utnyttjas på ett bättre sätt. Förslagsställaren 
önskar att det gamla stationshuset rustas upp och öppnas för allmänheten samt att 
området närmast vattnet röjs upp för att utöka närheten till vattnet centralt.  
Vid samtal med förslagsställaren påpekar hon vikten av att få en levande miljö 
kring Skuten och stationsområdet. Ett café skulle tillföra en ytterligare dimension 
till området. Att fylla huset med verksamhet bidrar till att skapa en levande miljö 
på stationsområdet.  
Stationshuset är en byggnad med stort upprustningsbehov. I princip måste hela 
byggnaden totalrenoveras. Beroende på vilken verksamhet som framöver 
kommer inrymmas i stationshuset så kommer det vara nödvändigt att både 
genomföra olika anpassningar i byggnaden samt eventuella detaljplaneändringar.   
Det förslagsställaren föreslår är något som funnits med i diskussioner i 
utvecklingen av stationsområdet under en längre tid och förvaltningen anser att 
en utveckling av området skulle bidra till ett mer levande centrum och det finns 
med i kommunens långsiktiga planering. Utifrån Finspångs kommuns tillväxtmål 
att bli 30 000 invånare till år 2035 har förvaltningen i uppdrag att 
detaljplanelägga för ytterligare bostäder. Ett detaljplaneuppdrag som 
förvaltningen har är utveckla det gamla stationsområdet för bostäder i 
kombination med att sammankoppla stationsområdet med centrum och skapa 
allmänna ytor för rekreation och tillgänglighetsgöra området. I detta arbete finns 
planerat att även skapa möjligheter för gångstråk i det aktuella området som ska 
vara tillgänglig för allmänheten. Dock måste en säker gångpassage över 
järnvägsspåret kunna säkerställas.   
Utifrån att det finns ett detaljplaneuppdrag för utveckling av det aktuella området 
så ser förvaltningen, utifrån ett helhetsperspektiv, att planeringen av ett 
grönområde och eventuella justeringar av stationshuset med fördel utförs i 
samband med detaljplanearbetet för Stationsområdet. Det ger möjligheter att 
samordna utformningen av bostäder, allmänna gångstråk med mera. 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse e-förslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
 

 
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 56 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

2021-§ 336   Dnr: KS.2021.0451 
 
Medborgarförslag - Gör om stationshuset till en restaurang- 
och hotellutbildning 

Beskrivning av ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren önskar att stationshuset 
förbereds för restaurang och restaurangutbildning med tillhörande hotell. 
Förslagsställaren menar att detta skulle öka attraktiviteten för ortens 
utbildningar. 
Vid samtal med förslagsställaren så menar hon att ett restaurangkök vore en 
lämplig verksamhet i byggnaden. Egen lagad mat ökar attraktiviteten för ortens 
gymnasieskola. Det viktiga är att fylla huset med verksamhet som bidrar till en 
levande miljö vid stationsområdet.  
Fastighetsperspektivet 
Stationshuset är en byggnad med stort upprustningsbehov. I princip måste hela 
byggnaden totalrenoveras. Beroende på vilken verksamhet som framöver 
beslutas så kommer olika anpassningar krävas. Här måste detaljplanefrågan 
belysas. Nuvarande plan anger centrumändamål och med gällande tolkning 
inryms inte utbildning och bostäder i gällande plan. 
Det förslagsställaren föreslår är något som funnits med i möjlighetsdiskussionen 
gällande utvecklingen av stationsområdet. Förvaltningen anser att en utveckling 
av området skulle bidra till ett mer levande centrum. Med stöd i kommunens 
långsiktiga planering och tillväxtmålet att bli 30 000 invånare till år 2035 har 
förvaltningen i uppdrag att detaljplanelägga för ytterligare bostäder.  
Förvaltningen har ett detaljplaneuppdrag att utveckla det gamla stationsområdet 
Uppdraget gäller bostäder och att skapa förutsättningar för ett sammankopplat 
stationsområde med Finspångs centrum samt att skapa allmänna ytor för 
rekreation med hög tillgänglighetsgrad. 
När det gäller frågan kring uppstart av en eventuell restaurangutbildning så pågår 
en kommunal gymnasieutredning där förslag skall ges på framtida 
gymnasieutbildningar. Huruvida en restaurangutbildning kommer att föreslås i 
densamma är i nuläget oklart.   
Utifrån att detaljplaneuppdrag finns för utveckling av det aktuella området så ser 
förvaltningen, utifrån ett helhetsperspektiv, att framtida utveckling av 
stationshuset gynnas av en ny plan. 
Med hänvisning till pågående detaljplaneuppdrag samt en pågående 
gymnasieutredning så ser förvaltningen att förslagsställarens idéer vägs in i de 
givna uppdragen.  
  



  

Kommunstyrelsen  
 

Protokoll 57 (71)  
Sammanträdesdatum  
2021-10-27  

 

 
Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige  

1. Att anse medborgarförslaget besvarat 
2. Att meddela förslagsställaren beslutet 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 337   Dnr: KS.2021.0357 
 
Motion - Frivillighet när det gäller delade turer 

Beskrivning av ärendet 

Bakgrund 
Vänsterpartiet har kommit in med en motion om frivillighet när det gäller delade 
turer. Vänsterpartiet anser att genom att avskaffa ofrivilliga delade turer i 
Finspångs kommun går det att bidra till jämställdhet, en bättre arbetsmiljö och 
större rekryteringsmöjligheter. Vänsterpartiet föreslår i sin motion att ofrivilliga 
delade turer inom vård och omsorg avskaffas under 2022 och att eventuella 
kostnadsökningar hanteras i budgetprocessen. Kommunfullmäktige beslutade 
2021-04-28 att remittera motionen till kommunstyrelsen för beredning och sedan 
åter till kommunfullmäktige för beslut. 
 
Inledning 
För att möta de rekryteringsutmaningar som finns inom välfärdssektorerna 
arbetar Finspångs kommun bland annat sektorsövergripande i 
bemanningsprojektet ”Optimera grundbemanningen för att minska timvikarier 
och ge trygga arbetsvillkor”.  
Inom bemanningsprojektet finns flera identifierade behov att utreda. Ett av 
utredningsbehoven är att se över möjligheten till färre ”delade turer”. Projektet 
är långsiktigt och innefattar flera förändringsprocesser som är både beroende och 
oberoende av varandra. 
Ett önskeläge för både sektor Vård och omsorg samt sektor Social omsorg är att 
kunna avveckla delade turer helt, kring denna process råder en viss komplexitet 
och en avveckling ger ett antal konsekvenser. Sektor Vård och omsorg och 
sektor Social omsorg har olika förutsättningar för att kunna tillgodose motionens 
intentioner.  
Bland annat ser fördelningen av resurser olika ut i de olika sektorerna.  
- Inom sektor social omsorg fördelas budgetramen utifrån brukarnas behov där 
genomförandeplanerna är vägledande.  
- Inom vård och omsorg används en resursfördelningsmodell med nyckeltal 
baserat på antal boendeplatser, vårdtyngd samt volymer inom hemtjänsten. 
Genomförandeplanerna är sedan vägledande i schemaläggningen på respektive 
enhet.  
Sektorerna arbetar också utifrån olika lagrum där skälig levnadsnivå är 
vägledande inom socialtjänstlagens (SoL) insatser, medan goda levnadsvillkor är 
vägledande inom lag om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS).  
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Utifrån bristande tillgång på vikarier som i dagsläget finns har båda sektorerna 
ett gemensamt ansvar i att hushålla med resurser som finns på ett effektivt sätt.  
Nuläge  
Sektor social omsorg: Delade turer förekommer endast i vissa fall inom 
sektorns verksamhetsområde LSS och socialpsykiatri. Av 17 verksamheter 
förekommer delade turer endast i fem verksamheter vilket utgör ca 30 % av 
totala antalet verksamheter. Förekomsten gäller endast vid arbetsplatsträffar 
(APT) för att möjliggöra att medarbetare som arbetar natt kan delta på ett smidigt 
sätt utifrån arbetstidslagen. För övrigt har inga verksamheter inom sektorn 
schemalagda delade turer. 
Sektor vård och omsorg: Delade turer under vardagarna är sällsynta. När det 
tillämpas på vardagar beror det på den enskilda medarbetarens önskan om att 
arbeta en delad tur. Under helgerna är delade turer fortfarande vanligt men 
varierar i antal och frekvens mellan enheterna. Vanligt är att personalen arbetar 
två av fyra helger på ett fyra veckors schema och har då en delad tur, antingen på 
lördagen eller söndagen.  
De delade turerna innebär att verksamheten kan bemanna med ett färre antal 
medarbetare då verksamhetens behov inte kräver fler, med anledning av att 
brukares behov varierar över dygnet. Idag krävs en högre bemanning morgon 
och kväll, utifrån brukarnas behov.  
Konsekvenser för organisation, verksamhet och ekonomi 
Det blir olika konsekvenser för organisation, verksamhet och ekonomi beroende 
på vilket arbetssätt som skulle tillämpas i arbetet med att ta bort delade turer, det 
finns flera faktorer att ta hänsyn till. 

• Brukarnas behov över dygnet 

• Heltidstjänster kopplat till behovet av antal personer som krävs 
schematekniskt 

• Heltidsmåttet  

• Befintliga arbetstidsavtal 

• Rekryteringsutmaningar  

• Större personalgrupper genererar behov av fler enhetschefer 

• Ekonomi och budget 
Konsekvensbeskrivning utifrån verksamhetsexempel 
För att visa på hur det kan se ut i en utvald verksamhet inom sektor Social 
omsorg ställs följande exempel: 
I en gruppbostad som har en schemaperiod på sex veckor och delade turer vid 
APT för medarbetare som arbetar natt skulle ca 21 timmar mer behövas i 
schemat för att avskaffa de delade turerna. Det utgör ca 182 timmar per år och 
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skulle innebära en merkostnad för denna enhet på ca 47 tkr på årsbasis. Då 
sektorn har 5 enheter motsvarar det tillsammans ca 0,5 årsarbetare med en 
kostnad på ca 250tkr. Sektor social omsorg arbetar med att minska sina 
kostnader mot att få en budget i balans. Den kostnadsökning som det skulle 
innebära att ta bort samtliga delade turer har sektorn utifrån dagens 
budgettilldelning inte möjlighet att bära.  
Inom sektor Vård och omsorg görs antagandet att merparten som arbetar delade 
turer på helgerna gör det ofrivilligt och exemplen beskriver därför 
konsekvenserna utifrån avskaffande av samtliga delade turer under helgerna. 
Nedanstående exempel grundas på en medelstor enhet inom hemtjänsten och 
utifrån en enhet inom särskilt boende. Som grund för beräkningen så har ett 
testschema tagits fram utan delade turer under en specifik schemaperiod.     
På en enhet inom hemtjänsten arbetar idag 26 personer totalt 3 670 timmar under 
en fyraveckorsperiod. För att möjliggöra schemaläggning utan delade turer under 
helgen behöver antalet öka med 9 personer. Under en fyraveckorsperiod behöver 
dessa 9 personer arbeta totalt 158 timmar vilket motsvarar en sysselsättningsgrad 
på ca 12 %. 
Om de extra 9 personerna erbjuds en heltidsanställning innebär det 1 332 timmar 
arbetstid under en fyraveckorsperiod. Det är 1 174 timmar och således ca 8 
årsarbetare i överkapacitet.  
 
Inom sektorn finns sex hemtjänstområden (exklusive nattpatrull). Utifrån ovan 
beskrivna exempel, oberoende av sysselsättningsgrad skulle vid denna period 54 
personer behövt anställas inom hemtjänst. 
 
I exemplet från valt särskilt boende, arbetar under en schemaperiod bestående av 
4 veckor 9 personer helg. För att ta bort delade turer under denna period behövs 
ytterligare 4 personer varje helg och således 8 personer till på schemarad. 
Sysselsättningsgraden för dessa 8 personer skulle uppgå till 15 %. 
 
Inom sektorn finns 7 chefsområden för särskilda boenden, utifrån ovan beskrivna 
exempel, oberoende av sysselsättningsgrad, skulle 56 medarbetare behöva 
anställas.  
 
Med heltid som norm och ett oförändrat arbetssätt skulle sektorn behöva anställa 
ca 110 personer vilket skulle generera personalkostnader med ca. 49,5 mnkr per 
år. Om dessa 110 personer anställs med 12 % respektive 15 % 
sysselsättningsgrad blir kostnaden 6,7 mnkr. Kostnadsexemplen som redovisas 
ovan innefattar inte de ökade kostnaderna som en medarbetares frånvaro 
genererar. Denna frånvaro kan exempelvis vara semester och sjukdom. 
Det finns en möjlighet att använda den extra kapaciteten som uppstår vid 
heltidsanställning för att till viss del täcka frånvaro i verksamheten. Det innebär 
att behovet av och att kostnaden för vikarier kan tänkas sjunka. Om de 110 
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personerna anställs till en sysselsättningsgrad på 100% genereras en 
överkapacitet om ca 95 årsarbetare inom sektorn.  
Vid en beräkning baserad på beställningar av korttidsvikariat från 
bemanningscentralen uppgick under år 2020 den planerade frånvaron till ca 8 
årsarbetare och den oplanerade frånvaron till ca 41 årsarbetare. Arbetet med att 
öka grundbemanningen för att kunna täcka upp all planerad frånvaro samt del av 
oplanerad frånvaro pågår. Det finns således en möjlighet att täcka den planerade 
frånvaron samt en viss del av den oplanerade frånvaron med denna 
överkapacitet.  
Exemplet är baserat på siffror från år 2020 och pandemins eventuella 
påverkningsgrad har inte beaktats.  
 
Ett alternativ till heltidsanställningar är att tillämpa ”helganställningar” med en 
sysselsättningsgrad på 12–15 %. Med helganställningar skulle sannolikt 
kontinuiteten för brukaren minska och sektorns kontinuitetsmått skulle öka. En 
utökning av medarbetare på respektive enhet skulle också innebära större 
chefsområden alternativt ökade resurser för anställning av fler enhetschefer och 
administrativt stöd.   
 
Att förändra arbetssätt som gynnar medarbetare, brukare och verksamhet kräver 
en mer nogsam utredning där mer hänsyn kan tas till lagstiftning som styr utifrån 
arbetsrätt, arbetsmiljö, patientsäkerhet, SoL och LSS-lagstiftningen samt mer 
grundligt titta på de ekonomiska konsekvenserna.  
I det tvärsektoriella projektarbetet ”Optimera grundbemanningen för att minska 
timvikarier och ge trygga arbetsvillkor” kommer förändrade arbetssätt att lyftas 
fram och riskbedömas. Det kommer att ske systematiskt och i samverkan mellan 
sektorerna och lägger bättre grund för fortsatta beslut. Sektor vård och omsorg 
ställer sig positiva till att genomföra en ”pilot” till att börja med för att fånga de 
konsekvenser som det kan innebära att ta bort delade turer ur: brukarperspektiv, 
medarbetarperspektiv och utifrån ekonomiska konsekvenser.  
 
Alternativa förslag till beslut 
Alternativ 1 
Ta bort delade turer genom att anställa nya/fler medarbetare för att täcka behovet 
på helgerna, morgon och kväll ca 110 medarbetare behövs inom sektor Vård och 
omsorg. Övertaligheten ökar på vardagarna, om de inte anställs för enbart 
helgpass. 
Kostnaden inom sektor Vård och omsorg för att genomföra detta är framräknat 
till ca 49,5 miljoner baserat på att heltidssysselsättning är norm. Kostnaden för 
sektor Social omsorg blir ca 250 tkr.  
Sektorerna kompenseras för de ökade kostnaderna i den övergripande 
budgettilldelningen. 
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Alternativ 2 
Ersätta delade turer med långa arbetspass (ca 12–13 timmar). Schemalägga fler 
arbetsdagar för nattarbetare. En åtgärd som är genomförbar utan större 
ekonomiska insatser. En konsekvens av detta kan vara försämrad arbetsmiljö och 
ökade sjuktal. 
Alternativ 3 
Införa tätare helgtjänstgöring vilket innebär att medarbetare arbetar mer än 
varannan helg. En åtgärd som är genomförbar utan större ekonomiska insatser. 
En konsekvens av detta kan vara försämrad arbetsmiljö, ökade sjuktal och större 
rekryteringssvårigheter. 
Alternativ 4 
Avvakta beslut i frågan angående avskaffning av ofrivilliga delade turer utifrån 
det pågående utvecklingsarbetet inom projektet ”Optimera grundbemanningen 
för att minska timvikarier och ge trygga arbetsvillkor”.   
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att fatta beslut enligt alternativ 4: Avvakta beslut i frågan angående 
avskaffning av ofrivilliga delade turer utifrån det pågående 
utvecklingsarbetet inom projektet ”Optimera grundbemanningen för att 
minska timvikarier och ge trygga arbetsvillkor”.   

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 338   Dnr: KS.2021.0504 
 
Medborgarförslag - Sluta att använda ordet brukare om äldre 
personer 

Beskrivning av ärendet 

Ett medborgarförslag har kommit till Finspångs kommun där förslagsställaren 
uppmanar till att ordet brukare ska sluta användas om äldre personer. ”Det är 
mer regel än undantag att vårdpersonal och politiker använder ordet Brukare 
om äldre som är behov av hjälp och bor på äldreboenden. Att använda ordet 
Brukare om äldre är starkt diskriminerande och bör därför undvikas.” 
 
Genom dialog med förslagsställaren har utredaren försäkrat sig om att 
medborgarförslaget är korrekt uppfattat.  
 
Bedömning 
I Socialstyrelsens termbank står att läsa följande om benämningen brukare: 
Person som får, eller som är föremål för en utredning om att få, individuellt 
behovsprövade insatser från socialtjänsten. Kärnan i begreppet ligger i den 
allmänna definition ”person som tar något i bruk”. När brukare började användas 
inom den offentliga sektorn fanns en önskan om att tydliggöra en sorts 
delaktighet i att ta emot insatser, det ansågs ordet brukare signalera.  
 
Eftersom begreppet står för alla som får individuellt behovsprövade insatser från 
socialtjänsten är det inte lämpligt att kalla någon för brukare när man avser 
särskild grupp eller enstaka individer – det kan uppfattas som en sorts 
avståndstagande. Beroende på sammanhang kan därför andra mer precisa 
benämningar vara lämpliga att använda i stället, till exempel den äldre, gäst på 
korttidsboende eller mottagare av hemtjänst.  
 
Ansvaret för att använda brukare på ett nyanserat sätt, i enlighet med 
Socialstyrelsens rekommendation, vilar på var och en som är verksam inom 
socialtjänstens område.  
 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 

1. Att anse förslaget om att sluta använda ordet brukare om äldre personer 
besvarat 

2. Att delge förslagsställaren beslutet 
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Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 339   Dnr: KS.2019.1277 
 
Förlänga innevarande programperiod Leader Folkungaland 

Beskrivning av ärendet 
Finspångs kommun har under ett par programperioder deltagit i Leader 
Folkungaland. Arbetet som bedrivs inom Folkungaland finansieras med EU-stöd 
och med medfinansering av kommunerna. Med gällande regler omfattas hela 
Finspångs geografi av Folkungaland, det vill säga även Finspångs tätort. Under 
nuvarande programperiod har de fem insatsområdena varit: livskvalitet och 
attraktivitet, företagande och arbetstillfällen, miljöförbättringar, kommunikation 
samt mångfald. 

Den 10 februari 2021 beslutade kommunstyrelsen att lämna ett positivt 
förhandsbesked om medverkan i kommande programperiod (2023–2027) till 
Leader Folkungaland Dnr: KS.2019.1277. 

Under nuvarande programperiod (2016–2022) har Finspångs kommun 
medfinansierat Leader Folkungaland med 266 845 kronor per år. Det samlade 
stödet som under perioden nått projekt i Finspång - inkluderat medfinansiering i 
arbetstid-  i projekten är cirka 4,3 mkr. De genomförda projekten under 
programperioden har gett två nya företag, två heltidsanställda, många nya 
mötesplatser och flera nya produkter eller tjänster.  
 
Under 2020 tog regeringen beslut om att förlänga innevarande programperiod på 
grund av pandemin.  
Förlängningen av innevarande programperiod innebär följande: 

- Att projekt kan genomföras till slutet av 2024 
- Att Leader-områden tilldelas extra medel under förlängningsåren. 

Folkungalands andel är 12 mkr som ska fördelas till projekt i syfte att 
utveckla landsbygdsområden. Detta kräver lokal offentlig 
medfinansiering. 

- En överlappning mellan innevarande och kommande programperiod  
Nedan tabell tydliggör de ekonomiska nivåerna för innevarande programperiod 
samt de två förlängningsåren: 
Programperiod Totalt belopp Årsbetalning 
2016-2022  1 867 911 kr  266 845 kr 
2023-2024  630 036 kr  315 018 kr 
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

Den årliga medfinansieringen för förlängningsåren blir genom detta 48 173 kr 
högre än tidigare. Under kommungemensamma kostnader finns medel avsatta 
för denna landsbygdsutveckling med 270 000 kr för 2021 och 275 000 kr för 
2022. Beloppet räknas upp årligen.  
Leader Folkungaland önskar att Finspångs kommun betalar ut medfinansiering 
för 2023 med summan 315 018 kr.  
I och med nuvarande programperiodens förlängning kommer nästa 
programperiod vara mellan 2025–2029. 
Förvaltningens förslag till beslut nästa möte 

1. Att förlänga innevarande programperiod Leader Folkungaland. 
2. Att medfinansiera Leader Folkungaland med 315 018 kr för respektive år 

2023 och 2024. 
3. Att finansiering sker från kommungemensamma kostnader och att 

kostnadsökningen för åren 2023 och 2024 tas i beaktande inför 
budgetarbetet 2023. 

 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationen till protokollet 

 
2. Att ärendet tas upp för beslut vid kommunstyrelsens nästkommande 

sammanträde  
 

- - - - - 
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2021-§ 340 
 
Informationsärenden 
Följande ärenden rapporteras till kommunstyrelsen: 
 

a) Magnus Ekenblom, VD för Curt Nicolin Gymnasiet AB (CNG), 
informerar om gymnasiets verksamhet. 

b) Matilda Hansson och Niclas Ebermark från Östgötatrafiken informerar 
om trafikutredningen för landsbygdstrafiken i Finspångs kommun. 
Medverkar på denna punkt gör också Martin Tollén, Michael Cornell och 
Jan Owe-Larsson från Region Östergötland. 

c) Lina Alm, utvecklingsstrateg, ger en uppdatering om förbifart Finspång. 
d) Johan Malmberg, kommundirektör, ger en uppdatering gällande 

Coronapandemin i Finspångs kommun. Beslutas under mötet att denna 
regelbundna rapportering nu läggs ned i kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige. Om något speciellt händer så kallar 
kommundirektören på gruppledarna. 

 
 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Att anteckna informationsärendena till protokollet  

 
- - - - - 
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2021-§ 341 
 
Anmälan av delegationsbeslut 

Beskrivning av ärendet 
Delegationsbeslut är beslut som kommunstyrelsen överlåtit till delegat att 
besluta. Besluten i sig kan alltså inte godkännas eller ändras av 
kommunstyrelsen. De ska dock redovisas. Delegationsbesluten har delgetts 
kommunstyrelsen genom en lista i möteshandlingar till sammanträdet  
Dessa beslut redovisas för detta möte: 

 
 Tilläggsbelopp för barn med omfattande behov av 

särskilt stöd@NN  
  

 
  Beslut om tilläggsbelopp för barn med omfattande behov 

av särskilt stöd@NN  
  

 
 Beslut om inackorderingsbidrag vid gymnasiestudier 

läsår 2021/2022  
  

 
 Beslut om inackorderingsbidrag vid gymnasiestudier 

läsår 2021/2022  
  

 
 Beslut om inackorderingsbidrag vid gymnasiestudier 

läsåret 21/22  
  

 
 Beslut om inackorderingsbidrag vid gymnasiestudier 

läsår 21/22  
  

 
 Beslut om busskort av särskilda skäl vid gymnasial 

utbildning läsår 2021/2022  
  

 
 Beslut om inackorderingsbidrag vid gymnasiestudier 

läsår 2021/2022  
  

 
 Beslut om tilläggsbelopp till elev vid Vreta 

Utbildningscentrum höstterminen 2021  
  

 
 Beslut om ersättning vid förlängd undervisningstid med 

ett fjärde år för elev på Drottning Blankas gymnasium 
läsåret 2020/2021  
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 Utbetalning till föreningar med anledning av Nattidrott    
 
 Försäljning av finansiella tillgångar på grund av 

avveckling av pensionsmedelsportfölj  
  

 
 Ändring av attesträtt inom sektor vård och omsorg      
 
 Ändring av attesträtt inom sektor vård och omsorg  

KS.2021.0453 
  

 
 Ändring av attesträtt inom sektor vård och omsorg 

KS.2021.0453 
  

 
 Ändring av attesträtt inom vård och  omsorg    
 
 Investeringsmedgivande källsorteringsmöbler i 

kommunhuset  
  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering på 
Bergslagstorget  

  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering på 
Bergslagsvägen  

  

 
 Finspångs kommuns lokala trafikföreskrifter om 

parkering på 
Bergslagstorget  

  

 
 Beslutsattest ny enhetschef    
 
 Beslut om bostadsanpassningsbidrag, kv 3 2021    
 
 Beviljade parkeringstillstånd för rörelsehindrade    
 
 Delegationsbeslut anställningar, kvartal 3 2021    
 
 Fullmakt att företräda Finspångs kommun vid 

överklagande av beslut om ersättning för 
utbildningskostnader för asylsökande elever i 
gymnasieskolan  
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Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
 

 Reglering av tomträttsavgälder avseende 2023    
 
 Delegationsbeslut- FAIK Brottning Arrangörsbidrag 

(Folkbladetpokalen 211023)  
  

 
 Attesträtt för Brenäs    
 
 Delegationsbeslut för statsbidraget Lovskola 2021    
 
 Slottsvägen FT 211020-211130 GT 

Slottsvägen FT 211020-211130 TA  
  

 
 Bergalidsvägen 11 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

211001-211130 GT  
  

 
 Smältarevägen 28 Finet (Brorssons Entreprenad AB) 

211015-211231 GT  
  

 
 Ramjustering kaffeförmån    
 
 Delegationsbeslut leasing av bilar    
 
 Delegationsbeslut-Sponsring av ungdoms-SM enduro 4 

september   
  

 

Kommunstyrelsens beslut  
1. Att anteckna ovanstående redovisning av beslut som fattats med stöd av 

delegation till protokollet 

- - - -  
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2021-§ 342 
 
Delgivningar 
Följande dokument delges kommunstyrelsen: 
 

1. Finspångs stiftelser månadsrapport 30 september 
2. Protokoll Fond- och stiftelseutskottet 15 september 
3. Cirkulär 21:35, SKR: budgetförutsättningar för åren 2021-2024 
4. Protokoll central samverkan 29 september 
5. Statsbidrag avseende förskola, fritidshem och annan pedagogisk 

verksamhet 
6. Reviderad årsplanering september 
7. Kommunalekonomisk utjämning för kommuner 
8. Utjämning av LSS-kostnader 
9. Minnesanteckningar, strategiskt samråd samt 8 bilagor 
10. Protokoll från inspektionsmöte och bilaga verksamhetsredogörelse 
11. Minnesanteckningar regionala ANDT-rådets möte 23 september 
12. Regionala ANDT-rådet 

 

Kommunstyrelsens beslut  
1. Att anteckna ovanstående cirkulär och skrivelser till protokollet 

- - - -  
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